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Protokół nr 25/21 
ze zdalnego posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 

w dniu 27 sierpnia 2021 roku. 
 

Posiedzenie odbyło się w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego 
w Wołowie, Plac Piastowski 2, w godz. 11:00–12:28. 

 
 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli następujący członkowie: 
 
1. Janusz Dziarski  
2. Jarosław Iskra  
3. Janusz Kawalec 
4. Józef Szumilas 
5. Zbigniew Posacki 
6. Anna Wróbel 

 
(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyła p. Katarzyna Fęglerska – Kierownik Wydziału Edukacji, 
Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 
 
Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 
p. Anna Wróbel, która przedstawiła proponowany porządek posiedzenia. 
 
Porządek posiedzenia:  
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 
3. Zapoznanie się z informacją dotyczącą naboru na rok szkolny 2021/2022 

w placówkach, dla których organem prowadzącym jest Powiatu Wołowski. 
4. Wyniki egzaminów zewnętrznych w szkołach prowadzonych przez Powiat Wołowski. 
5. Informacja bieżąca o realizacji projektów unijnych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Powiat Wołowski. 
6. Sprawy różne. 
7. Przyjęcie protokołu nr 18/20 z dnia 05.11.2020 r. 
8. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad 2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 
 
Potwierdzono kworum bez p. U. Wojtyło. 
 
Proponowany porządek posiedzenia został przyjęty przez członków Komisji 
jednogłośnie. 
 
Ad 3. Zapoznanie się z informacją dotyczącą naboru na rok szkolny 2021/2022 
w placówkach, dla których organem prowadzącym jest Powiatu Wołowski. 
 
Materiały dotyczące przeprowadzonego naboru zostały dostarczone członkom komisji drogą 
elektroniczną. 
P. Katarzyna Fęglerska dodała, że w informacji została przedstawiona liczba uczniów 
przyjętych do placówek na podstawie już złożonych dokumentów. Jest ponadto grupa 
uczniów, którzy zadeklarowali złożenie dokumentów do poszczególnych placówek, ale jeszcze 
tego nie zrobili. 
W dniu 19 lipca przeprowadzona została symulacja naboru. Do rekrutacji elektronicznej 
przystąpiło 306 uczniów, około 290-293 przypadało na organ prowadzący jakim jest Powiat 
Wołowski. Po weryfikacji złożonych dokumentów jest 305 uczniów we wszystkich naszych 
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placówkach. Ta liczba nie obejmuje słuchaczy przyjętych do liceum dla dorosłych. W ubiegłym 
roku do klas pierwszych przyjęto 286 uczniów. Obecny wynik jest minimalnie lepszy niż 
w latach ubiegłych. Więcej uczniów przyjęliśmy niż odeszło ze szkół. 
 
P. Anna Wróbel podsumowała, że wobec liczby 400 uczniów, którzy skończyli w tym roku 
szkoły podstawowe, większość z nich zdecydowała się na kontynuację nauki w powiecie. 
Około 90 osób wybrało jednak szkoły niepubliczne. 
Przewodnicząca zapytała o podział, jeśli chodzi o oddziały klasowe w poszczególnych 
placówkach. 
 
P. K. Fęglerska wskazała, że dane te zostały przesłane w Excelu, z podziałem na arkusze. 
W ZSZ w Brzegu Dolnym w LO jest 21 uczniów na profilu medialno-społecznym, 22 na profilu 
turystyczno-przyrodniczym. Technik informatyk – 20 uczniów, technik ekonomista, technik 
elektryk – 23 uczniów, klasa wielozawodowa w szkole branżowej I stopnia – 25 uczniów.  
CKZiU w Wołowie: technik informatyk – 23 uczniów, technik logistyk – 23 uczniów. Oddział 
łączony technik mechatronik i technik pojazdów samochodowych – 27 uczniów.  
LO w Wołowie – 36 uczniów w podziale na dwa oddziały. 
Do ZSZ w Wołowie zrekrutowano 84 uczniów, natomiast nie ma jeszcze szczegółowych 
danych na temat podziału na klasy. 
 
Przewodnicząca zapytała, czy wiadomo ile osób przypadnie na szkołę branżową, a ile na 
technikum w wołowskim ZSZ. 
 
P. A. Fęglerska odpowiedziała, że nie ma jeszcze takich danych, zostaną one dosłane jak tylko 
będą uaktualnione. 
 
Przewodnicząca zapytała, czy Powiat zaakceptował utworzenie dwóch oddziałów w LO przy 
przyjętych 36 uczniach. 
 
P. K. Fęglerska wskazała, że arkusze organizacyjne będą dopiero tworzone, a następnie 
omawiane z każdym z dyrektorów osobno. 
 
P. A. Wróbel nadmieniła, że w LO prowadzonym przez Gminę Brzeg Dolny przy naborze 60 
uczniów nie było zgody na klasy 20-osobowe, tylko powstały 30-osobowe. Gdyby w wołowskim 
LO powstała 1 klasa 36-osobowa, uczniowie i tak rozdzielali by się na grupy na języki 
i fakultety. 
 
P. J. Szumilas przypomniał, że Rada Powiatu już wiele lat temu wyraziła stanowisko, że 
powinny być tworzone oddziały klasowe minimum 26-osobowe.  
 
P. Z. Posacki wyraził opinię, że w kwestii naboru w LO Zarząd powinien podjąć działania, 
ponieważ w ślad za przeznaczanymi środkami finansowymi nie idą wyniki matur. 
 
P. A. Wróbel wskazała, że LO od lat przyjmuje właściwie wszystkich chętnych z uwagi na słabe 
nabory, co może być przyczyną takich wyników matur. 
 
P. K. Fęglerska wskazała, iż mimo wszystko w CKZiU w Wołowie jest tylko jeden oddział 20-
osobowy, pozostałe 23-28 osób. Podobnie w ZSZ w Brzegu Dolnym.  
 
P. A. Wróbel poprosiła p. K. Fęglerską o przesłanie członkom komisji informacji o planowanym 
podziale uczniów na oddziały w ZSZ w Wołowie, jak tylko będzie gotowa, oraz później 
zatwierdzonego arkusza organizacyjnego tej szkoły. 
 
P. Z. Posacki zapytał, w jakim stopniu uczniowie z terenu gminy Wińsko wybierają szkoły 
w powiecie i poza powiatem (w powiecie lubińskim). 
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P. K. Fęglerska odpowiedziała, że nie ma na razie możliwości zweryfikowania tego, odpowiedź 
będzie możliwa kiedy dane uczniów zostaną wprowadzone do Systemu Informacji Oświatowej. 
 
Ad 4. Wyniki egzaminów zewnętrznych w szkołach prowadzonych przez Powiat 
Wołowski. 
 
P. K. Fęglerska przedstawiła informacje na temat zdawalności odnośnie poszczególnych 
przedmiotów: język polski – 94 proc., język angielski – 89 proc., matematyka – 66 proc., język 
niemiecki – 67 proc. Wyniki procentowe: język polski – 56 proc. (podobnie jak średnia 
wojewódzka i krajowa), język angielski – 67 proc. (niżej niż średnia wojewódzka i krajowa), 
język niemiecki – 31 proc. (niżej niż średnia wojewódzka i krajowa), matematyka – 48 proc. 
(niżej niż średnia wojewódzka i krajowa). Najwyższe wyniki w powiecie zostały uzyskane w LO 
w ZSZ w Brzegu Dolnym. Bardzo źle poszła matematyka w technikum w ZSZ w Wołowie. 
Wyniki z LO im. Kopernika w Wołowie, patrząc szczegółowo, nie przedstawiają się najlepiej. 
W niektórych przedmiotach wyniki ze szkół prowadzonych przez Powiat zbliżone są do bardzo 
dobrych wyników szkół niepublicznych. W przedstawionej tabeli pokazane są wyniki także 
z pozostałych przedmiotów maturalnych, jak biologia, chemia czy fizyka, zdawanych przez 
pojedynczych uczniów.  
 
P. A. Wróbel zapytała, jak przedstawiają się wyniki egzaminów zawodowych. 
 
P. K. Fęglerska wskazała, iż egzaminy poprawkowe jeszcze trwają, zatem dane szczegółowe 
będą dostępne we wrześniu. 
 
Głos zabrał p. J. Szumilas, który powiedział, ze bardziej sprawiedliwe dla szkół będzie 
ocenianie wyników matur na podstawie wskaźnika edukacyjnej wartości dodanej, która pokaże 
progres u uczniów lub jego brak. 
 
P. Z. Posacki dodał, iż należy spojrzeć również na to, że część maturzystów to mogły być 
osoby, które kończyły szkołę kilka lub kilkanaście lat temu, a przystąpiły do egzaminu teraz, 
gdyż zapowiadano, że będzie łatwiejszy. 
 
P. K. Fęglerska dopowiedziała jeszcze, że bardziej szczegółowe dane obrazujące wyniki 
poszczególnych jednostek oświatowych będą dopiero dostępne. 
 
Ad 5. Informacja bieżąca o realizacji projektów unijnych w placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Powiat Wołowski. 
 
P. Katarzyna Fęglerska przedstawiła stan realizacji poszczególnych projektów. 
„Modernizacja infrastruktury kształcenia zawodowego w powiecie wołowskim” – projektem 
objęte są cztery placówki. W trakcie realizacji projektu pojawił się problem w postaci wzrostu 
cen materiałów budowlanych, który wymusił konieczność zabezpieczenia dodatkowo ponad 
650 tys. zł, aby zgodnie z harmonogramem można było kontynuować rozbudowę budynku 
ZSZ w Wołowie. Kwota ta może zmniejszyć się do 464 tys. zł, jeśli instytucja zarządzająca 
zgodzi się na przeniesienie środków wynikających z oszczędności w innych obszarach. 
„Rozwój kształcenia zawodowego w powiecie wołowskim” – w trakcie rozliczania jest ponad 
200 umów na staże uczniowskie, które odbywali uczniowie z powiatu w różnych instytucjach. 
Podpisane są umowy z firmami szkoleniowymi, które przeprowadzają szkolenia i kursy 
w szkołach dla nauczycieli i uczniów. Realizacja przebiega zgodnie z planem. W ramach 
projektu zostały doposażone szkoły. Nauczyciele w ramach projektu odbywają studia 
podyplomowe. 
„Wsparcie placówek doskonalenia nauczycieli” – projekt realizowany przez Powiatowe 
Centrum Edukacji i Pomocy Psychologiczno-Pedagogicznej, w jego ramach mają miejsce 
szkolenia dla nauczycieli.  
Pod koniec lipca został złożony wniosek w ramach RPO na realizację projektu wsparcia dla 
placówek kształcenia specjalnego. Wartość projektu to ok. 300 zł, wkład własny będzie 
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rzeczowy, nie finansowy. Będzie to wsparcie dla 65 uczniów w postaci zajęć wyrównawczych, 
dodatkowych, wyjazdów itp.  
 
Ad 6. Sprawy różne. 
 
Przewodnicząca p. A. Wróbel wyraziła propozycję, aby kolejne posiedzenie było posiedzeniem 
wyjazdowym i odbyło się w jednej ze szkół, o ile nie zmieni się sytuacja epidemiczna. 
 
P. K. Fęglerska wskazała, że takie posiedzenia byłyby doskonałą okazją do naocznego 
przekonania się o efektach realizowanych projektów. 
Ponadto p. K. Fęglerska poinformowała, że zostały opublikowane informacje odnośnie 
programu rządowego „Aktywna tablica”, w ramach którego można doposażyć szkoły m.in. 
w sprzęt komputerowy. Wnioski mogą być składane przez szkoły do organu prowadzącego do 
4 września, ten zaś do 14 września jest zobowiązany przedłożyć je do kuratorium. Zarząd dał 
zielone światło, jeśli chodzi o wkład finansowy.  
Następnie p. Kierownik poruszyła temat konieczności zatrudnienia psychologa w placówkach. 
Był to przedmiot interpelacji i zapytań radnych, ale także sami uczniowie zgłaszają taką 
potrzebę. Za zgodą Zarządu w tym roku szkolnym placówki prowadzone przez Powiat będą 
dysponowały psychologiem. Etat psychologa będzie rozłożony na wszystkie placówki, 
z wyłączeniem kształcenia specjalnego, w zależności od liczby uczniów. Psycholog jest już 
zatrudniony w ZSZ w Brzegu Dolnym. 
 
Ad 7. Przyjęcie protokołu nr 18/20 z dnia 05.11.2020 r. 
 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania: 
Komisja 6 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się przyjęła protokół nr 18/20 z dnia 05.11.2020 r. 
  
Ad 8. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Wobec braku dalszych głosów i wyczerpania porządku Przewodnicząca zamknęła 
posiedzenie komisji. 
 
Protokolant: Marta Wabiszczewicz-Krawczuk 
 
 

               Anna Wróbel 
 
             Przewodnicząca 
Komisji Edukacji, Kultury, Sportu  
         i Spraw Społecznych 

 
 


